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MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 4 

 

VÝBOR PRO BEZPEČNOST 

ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4 

 

Zápis z jednání č. 5/2023 

 

Datum konání: 23. října 2023 od 16 hodin, v 9. patře, zasedací místnost č. 912, budova ÚMČ 

Praha 4, Antala Staška 2059/80b, Praha 4 

Přítomní: Bc. Lucie Michková, RNDr. Tomáš Hrdinka, Tomáš Chaloupka, PhDr. Petr Kučera, 

Jana Svatá, Mgr. Petr Štěpánek,  

Hosté: Ing. Zdeněk Hovorka - vedoucí OKAS, Bc. Eliška Jetmarová, DiS. - protidrogová 

koordinátorka MČ Praha 4, Bc. Martin Kocián - vedoucí terénního programu Drop In, o.p.s., 

Jitka Vrbová, Mgr. Jan Plaček – vedoucí terénního programu Progressive o. p. s., Mgr. Simona 

Poláková - vedoucí programu Fixpoint, Progressive o.p.s. 

Program: 

 

1) Schválení programu 

2) Projednání kandidatury přísedících OS pro Prahu 4 

3) Zprávy z terénních programů pro uživatele nealkoholových drog v Praze 4 

4) Různé 

 

 

BOD I 

Jednání Výboru pro bezpečnost zahájila předsedkyně Bc. Lucie Michková v 16:00. Po krátkém 

přivítání členů výboru následovalo odsouhlasení navrhovaného programu.  

Hlasování: 6 (PRO) 0 (PROTI) 0 (ZDRŽEL SE) 

 

BOD II 

Předsedkyně výboru uvedla druhý bod – projednání kandidatury přísedících k OS pro Prahu 4. 

Představeny byly žádosti o znovuzvolení Mgr. Martina Habětínka a žádost o zvolení nového 

přísedícího OS pro Prahu 4 Michala Soukupa. Členové výboru se seznámili se všemi 

předloženými materiály k oběma kandidátům. Nový kandidát byl pozván. Přítomným se 

představil, zodpověděl otázky členů výboru a rozloučil se. 

 

Usnesení 1: 

Výbor pro bezpečnost Zastupitelstva městské části Praha 4 doporučuje Zastupitelstvu MČ 

Praha 4 pro zvolení do funkce přísedících Obvodního soudu pro Prahu 4 následující kandidáty: 

Hlasování:  Mgr. Martin Habětínek: 6 (PRO) – 0 (PROTI) – 0 (Zdržel se) 

Michal Soukup: 5 – 0 - 1 
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BOD III a IV 

 

Městská část Praha 4 zjišťovala situaci ohledně neregulovaných automatů 

s psychomodulačními látkami, součástí žádosti o informaci adresovanou OC na území MČ 

Praha 4 byla rovněž informace o rizicích a dopadech na děti a mládež spojených s užíváním 

psychoaktivních látek. Zjištění potvrdila, že na území MČ Praha 4 jsou stále dostupné 

neregulované automaty. Členové výboru podporují záměr opět informovat obchodní centra na 

území Prahy 4 o rizicích užívání psychoaktivních látek u dětí a mladistvých a požádat o jejich 

zabezpečení např. čtečkou občanských průkazů. 

 

Usnesení 2: 

Výbor pro bezpečnost Zastupitelstva městské části Praha 4 bere na vědomí rizika spojená 

s neregulovaným prodejem psychoaktivních látek zvláště směrem k dětem a mladistvým 

a doporučuje oslovit OC, která neregulovaný prodej v automatech umožňují. 

 

Hlasování: 6 (PRO) 0 (PROTI) 0 (ZDRŽEL SE) 

 

N8sledně byl i pozváni zástupci NNO. Členové výboru měli k dispozici poslední průběžné 

zprávy za rok 2023. Zástupci organizací dostali slovo, aby krátce popsali aktuální situaci 

a odpovídali na dotazy přítomných. 

 

Program Fixpoint  

- 3 kontejnery na stříkačky – Fidlovačka, Jezerka a Mečislavka (v celé Praze 39 

kontejnerů) 

- za červenec a srpen 138 stříkaček, z toho 47 od veřejnosti (neuživatelů NL) 

- využívány i veřejností  

- všechny stále využívány 

- resocializační program pro uživatele NL 

- v případě kapacit pracovníci procházejí i jiné lokality 

- nabídli možnost propagace směrem k veřejnosti 

- možnosti rozšíření po domluvě 

Terénní program – No Biohazard (Progressive) 

- za celé území MČ Praha 4 neevidují zhoršení situace, pravidelně reagují na podněty MČ 

Praha 4 – monitoring problémových lokalit, aktuální podněty 

- za poslední dobu nám. Bratří Synků, Zachova a další 

- řadu problémů způsobují osoby bez domova 

- v Praze chybí služby, kam lidi z ulice odkazovat - pouze 2 kontaktní centra na celou 

Prahu 

- chybějící služby i pro jiné cílové skupiny – denní stacionáře – osoby bez domova… 

- u lidí se závislostí i alkoholovou je velmi vzácné sehnat bydlení 

Počet klientů se na území MČ Praha 4 příliš nemění, ale mění se jejich chování – bezpečnostní 

problém. 

 

16:30 odešel pan radní Hrdinka 

 

Lucie Michková požádala zástupce programů o zaměření na konkrétní lokality – Budějovická, 

Zachova a vytipovat klienty, které má větší smysl podpořit, ve spolupráci s kurátorem na 

ÚMČ. Nabídnout pomoc při rušení squatů. 
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Podle vyjádření programů téměř všichni jejich klienti, se kterými jsou v kontaktu, 

spolupracují s kurátorem ÚMČ a ostatní o něm vědí. 

 

 

Terénní program – Drop In 

Statistiky z loňských let a meziroční srovnání zkresluje provoz Mobilní ošetřovny a jeden 

dlouhodobý kontakt v Michli, který již zanikl.  Po odečtení těchto dvou specifik jsou 

statistická data srovnatelná s letošním rokem – jak kontakty, sběry i výměny. Z toho lze 

usuzovat, že k dramatickému nárůstu v počtu uživatelů na území MČ Praha 4 nedochází.  

 

Lokality, kterým je třeba se věnovat: 

- Penny Braník, Na Mlejnku – prozatím žádné kontakty, sběry sporadicky 

Zachova – Rozárčina – oblast nad TJ Sokol Krč.  

 

 

Spolupráce mezi úřadem a NNO je dlouhodobě hodnocena jako vstřícná a bezproblémová. 

Oba terénní programy reagují na podněty městské části. Monitoring a zprávy jsou používány 

pro každoroční závěrečnou zprávu městské části v oblasti protidrogové politiky. 

 

Předsedkyně Výboru pro bezpečnost ukončila jednání v 17:30 hod. 

 

Zápis schválila: Bc. Lucie Michková, předsedkyně Výboru pro bezpečnost  

 

 

 

Rozdělovník:  

OKAS, ORG, starosta 

 

Přílohy: prezenční listina, průběžné zprávy TP 


